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Bezoek van een delegatie op uitnodiging van de sectie

Samenstelling van de delegatie

- de heer Juan Carlos Vega, Volksvertegenwoordiger, Voorzitter van de 
Sectie Argentinië-België van de Argentijnse IPU-groep

- de heer Federico Pinedo, Volksvertegenwoordiger

Krachtlijnen van het programma

Het programma werd rond de drie interessedomeinen van de delegatie 
uitgebouwd:
a) corruptiebestrijding
b) de onderhandelingen tussen de Europese Unie en de Mercosur
c) landbouwgrondstoffen en bio-energie



Verslag

Maandag 29 maart 2010

Ontmoeting met de Cel voor Financiële Informatieverwerking (CFI)

De heer Boudewijn Verhelst, plaatsvervangend voorzitter van de CFI, staat 
de delegatie te woord. Hij legt uit dat de CFI sinds 1993 bestaat en dat het 
een administratieve overheid (zonder politionele bevoegdheden) is met een 
vrij autonoom statuut. De CFI werkt met meldingen van verdachte 
verrichtingen, vooral vanuit de financiële sector die een meldingsplicht heeft. 
De CFI kan zich verzetten tegen bepaalde transacties.

De CFI bestaat uit acht leden: drie magistraten, één hogere politieofficier en 
vier financiële experts. De 8 leden van de CFI nemen beslissingen met een 
gewone meerderheid (in de praktijk meestal unaniem).

De informatie waarmee gewerkt wordt is strikt vertrouwelijk. Het gebeurt 
zelden dat het gerecht bij de vergadering over een bepaald dossier aanwezig 
is om de vertrouwensrelatie met de financiële sector niet in het gedrang te 
brengen. Wanneer het gerecht toch aanwezig is, moet het zich aan de 
discretieplicht houden over de informatie waarmee de CFI bezig is. Deze 
discretieplicht geldt ook voor de Staatsveiligheid, verbindingsofficieren,… 



De CFI werkt uiteraard ook nog met andere informatiebronnen dan de 
meldingen uit de financiële sector:
- informatie van politie en gerecht
- informatie van andere overheden (RSZ, fiscus,…)
- informatie van buitenlandse collega’s 
- informatie van de toezichthoudende overheden (Commissie bank- en 

financiewezen,…)

De informatie-uitwisseling met buitenlandse collega’s gebeurt op basis van 
wederkerigheid en vertrouwelijkheid. De CFI sloot een memorandum of 
understanding met haar Argentijnse tegenhanger. 

Meer algemeen blijft het verkrijgen van harde informatie uit het buitenland 
een probleem, maar de samenwerking tussen financial intelligence units 
(FIU) in het kader van de Egmontgroep vormt een grote hulp.

Wanneer er ernstige aanwijzingen zijn van een strafbaar feit, dan stuurt de 
CFI de informatie samen met haar motivering door aan de procureur des 
Konings. 

De heer Verhelst wijst erop dat de banken verplicht zijn zeer oplettend te zijn 
voor buitenlandse politici. Wanneer blijkt dat ze ter zake tekort hebben 
geschoten, kan de toezichthoudende overheid hen zware sancties opleggen, 
gaande van een verwittiging tot sluiting (+ publicatie). 

Vervolgens geeft de heer Verhelst toelichting bij de toename van het aantal 
meldingen, de meest fraudegevoelige verrichtingen, de onderliggende 
misdrijven, de bedragen, het aantal veroordelingen,… 

Volksvertegenwoordiger Federico Pinedo heeft een vraag over de behandeling 
van heling. In Argentinië moet eerst het onderliggend misdrijf worden 
aangetoond en kan er pas daarna vervolgd worden. De heer Verhelst licht toe 
dat in België uit de rechtsspraak kan worden afgeleid dat het om een 
autonoom misdrijf gaat.

Hij overhandigt de delegatie een documentatiebundel met o.m. artikel 505 
van het Strafwetboek en de wet op de CFI. De heer Bart Vandenberghe, 
kabinetschef van de Staatssecretaris voor de Coördinatie van de 
fraudebestrijding, overhandigt ook een dossier aan de delegatie.

Delegatievoorzitter Vega zegt dat hij graag tot een samenwerkingsakkoord 
zou komen met concrete stappen rond drugshandel, mensenhandel en 
corruptie (Verdrag van Caracas). Een volledig operationeel 
samenwerkingsakkoord zou een testcase kunnen vormen voor verdere 
integratie tussen de Europese Unie en de Mercosur. De heer Verhelst 
antwoordt dat hij zijn expertise ter beschikking wil stellen. 



Dinsdag 30 maart 2010

Vergadering met de Belgische sectie
(De ontmoeting met de sectie werd voorafgegaan door een rondleiding in het 
Federaal Parlement.)

Mevrouw Lieve Van Daele, volksvertegenwoordigster en voorzitster van de 
sectie, stelt haar collega’s volksvertegenwoordiger Stefaan Van Hecke en 
eerste ondervoorzitter van de Senaat Hugo Vandenberghe voor. Vervolgens 
geeft zij het woord aan haar medewerkster, mevrouw Marte Vandevyvere, 
voor een powerpoint-presentatie over de Belgische institutionele context. 
Eerste ondervoorzitter Hugo Vandenberghe schetst de rol van de Senaat. 

Sectievoorzitter Juan Carlos Vega licht toe waarom hij een sectie met België 
oprichtte in het Argentijnse Parlement. Naast zijn persoonlijke banden met 
ons land -hij studeerde in Leuven- werd zijn keuze ingegeven door politiek 
realisme. Argentinië is het meest Europese land van Latijns-Amerika met 
97% van de inwoners van Europese afkomst. Cultureel en religieus gezien 
vertoont het land heel wat gelijkenissen met de landen van Zuid-Europa. Hij 
ziet verdere mogelijkheden voor integratie tussen de Mercosur en de 
Europese Unie via België. 

Hij vindt dat er heel complementariteit bestaat tussen België en Argentinië. 
Zo hebben beide landen een omgekeerde bevolkingspiramide. Verder is 
Argentinië rijk aan water en landbouwproducten (plantaardig en dierlijk) en 
kan het land dus voor voedsel en biobrandstoffen voor Europa zorgen. Hij wil 
ook samenwerken rond internationale corruptie in het algemeen en 
drugshandel en mensenhandel in het bijzonder. Een volledig operationeel 
samenwerkingsakkoord daarover zou een testcase kunnen zijn voor verdere 
integratie tussen de Europese Unie en de Mercosur.

Ook volksvertegenwoordiger Pinedo denkt dat Argentinië een brug tussen 
Europa en Latijns-Amerika kan vormen. Hij zou het voorzitterschap van 
België willen aangrijpen om een reëel samenwerkingsverband te creëren. 

Voorzitster Van Daele bedankt de heer Vega voor zijn tussenkomst en zijn wil 
om echt vooruit te gaan. Zij stelt voor om verder in te gaan op zijn plannen 
tijdens de rest van het bezoek. 



Ontmoeting met de heer Paul Magnette, Minister van Klimaat en 
Energie

Volksvertegenwoordiger Vega stelt opnieuw de troeven van zijn land voor 
inzake landbouw en biobrandstoffen en pleit voor concrete 
samenwerkingsverbanden.

De minister van Klimaat en Energie zegt zich bewust te zijn van de evoluties 
die de heer Vega schetst en erkent dat Argentinië bepaalde troeven heeft. Hij 
wijst erop dat er een  Belgisch en Europees wetgevend kader bestaat, legt dit 
kort uit en schetst de “20-20-20”-doelstellingen van de Europese Unie (20% 
minder CO2-uitstoot, 20% energiebesparing en 20% energie uit duurzame 
bronnen tegen 2020).  

Met elektrische wagens alleen zal België de doelstellingen vermoedelijk niet 
halen. Er zou dus nog wel ruimte moeten zijn voor biobrandstof. De minister 
wijst er wel op dat de winst van de groene energie niet mag tenietgedaan 
worden door transport. Hij benadrukt ook dat de wetgeving vereist dat bij de 
productie van de basisgrondstoffen duurzaamheidsregels nageleefd worden. 
Duurzame productie zal dan ook steeds in het lastenboek staan. 

Ontmoeting met de heer Herman Van Rompuy, Voorzitter van de 
Europese Raad

Bij de heer Van Rompuy bepleiten de heren Vega en Pinedo een bijzonder 
statuut voor Argentinië bij de Europese Unie zoals Brazilië en Mexico er ook 
een hebben. Zij wijzen in dit verband op het Europese karakter van hun land. 
Zij benadrukken ook dat de Europese Unie meer investeert in Latijns-
Amerika dan China, India en Rusland samen.

Verder wordt een lans gebroken voor een doorstart van de onderhandelingen 
tussen de Europese Unie en de Mercosur en wordt de kwestie van de 
Falklands aangekaart.

De heer van Rompuy laat weten dat het hem zou verheugen indien 
Argentinië dezelfde weg zou kunnen afleggen als Brazilië en Mexico. Verder 
zegt hij nota te nemen van de opmerkingen omtrent de Falklands.



Onderhoud met de heer Mauro Petriccione, Directeur van het 
Directoraat-Generaal voor Handel van de Europese Commissie

De heer Vega stelt opnieuw de troeven van zijn land voor inzake demografie, 
landbouwgrondstoffen, water,…

De heer Petriccione wijst erop dat er al 10 jaar onderhandeld wordt tussen de 
EU en de Mercosur. Gaandeweg werd de focus verruimd. Het hele proces 
bleek ingewikkelder dan verwacht en eigenlijk had de EU meer economische 
integratie verwacht vanwege de Mercosur.

De respectieve ambities vormen volgens de heer Petriccione een 
sleutelelement. De verschillen zijn volgens hem verminderd, maar de 
partners moeten nog verder spreken. Een relatief doorgedreven economische 
integratie moet in principe mogelijk zijn, maar op dit moment kan de EU 
geen akkoord sluiten met de Mercosur wegens te grote verschillen inzake 
intellectuele rechten, investeringsbeleid,… De ambities inzake 
gemeenschappelijke regels van de EU zijn hoog. Het Latijns-Amerikaanse 
continent is belangrijk voor Europa. De Europese Unie sloot akkoorden met 
een aantal individuele Latijns-Amerikaanse landen. Het zou dan ook bizar zijn 
dat er geen akkoord zou komen met de Mercosur. 

De heer Pinedo vindt dat de stabiliteit in Latijns-Amerika is toegenomen. Wel 
is hij van oordeel dat het onderhandelingsproces vlotter zou verlopen zonder 
bepaalde politieke leiders in Latijns-Amerika. Zijn partij is voor bepalingen 
inzake intellectuele rechten. Voor wat het landbouwbeleid betreft is het voor 
Argentinië moeilijker om toegevingen te doen. Volgens hem moeten de 
onderhandelingen opnieuw starten. Europa heeft meer investeringen in 
Latijns-Amerika dan China, India en Rusland samen. 

De heer Petriccione is het ermee eens dat de stabiliteit in Latijns-Amerika is 
toegenomen. Met bepaalde landen is het momenteel inderdaad moeilijker om 
te onderhandelen. Voor wat Argentinië betreft, vindt hij dat de basisfilosofie 
aanwezig is en blijft. Wel zijn er vragen bij de houding ten opzichte van 
buitenlandse investeerders. De EU is ervan overtuigd dat er een plaats is 
voor investeerders in Argentinië, maar ze heeft vragen.

De heer Pinedo antwoordt dat niet alleen de EU vragen heeft. 

De heer Petriccione wijst erop dat er nog steeds grote verschillen bestaan 
tussen de landen inzake de bescherming van investeringen. Die verschillen 
zijn volgens hem onderhandelbaar, maar men kan wel niet eeuwig blijven het 
terrein aftasten.

De heer Vega is van oordeel dat zijn land de allerhoogste 
investeringsbescherming ter wereld biedt. De heer Petriccione zegt een 
aantal bedrijven te kennen die daar anders over denken. Een andere 
negatieve factor zijn de exportbelastingen die Argentinië momenteel heft. De 
heer Vega zegt dat zijn partij er voorstander van is om de verdragen inzake 
wederzijdse bescherming van investeringen onder de huidige vorm af te 



schaffen. De heer Petriccione antwoordt dat de heer Vega de verschillen 
waarover hij het heeft zeer goed illustreert.

De heer Petriccione deelt ook mee dat het Verdrag van Lissabon bepaalt dat 
het voortaan de Europese Unie is die akkoorden sluit. De bestaande 
akkoorden blijven uiteraard bestaan. 

Verder laat hij weten dat de EU enkel wil onderhandelen om effectief tot een 
aanvaardbaar akkoord te komen. Opnieuw beginnen onderhandelen en niet 
tot een akkoord komen zou een ramp zijn volgens de heer Petriccione. 
Daarom wil de EU dat er een redelijke kans op slagen is alvorens men begint 
te onderhandelen.
 

Woensdag 31 maart 2010 (programma in Gent)

Bezoek aan het Vlaams Instituut voor Biotechnologie (Zwijnaarde)

Het VIB is een non-profit, wetenschappelijk onderzoeksinstituut. Door een 
hechte samenwerking tussen de onderzoeksdepartementen van vier Vlaamse 
universiteiten (KUL, UGent, UA en VUB) en een solide 
financieringsprogramma voor strategisch basisonderzoek, bundelt VIB de 
krachten van 1200 onderzoekers en technici in één instituut. 

Het VIB stelt zo'n 1200 mensen tewerk. VIB's belangrijkste doel is om met 
behulp van gentechnologisch onderzoek vernieuwende basiskennis over de 
normale en abnormale of pathologische processen in een cel, orgaan en 
organisme (mens, plant en micro-organisme) te verwerven. 

Een medewerker legt uit dat het VIB over een budget van 70 miljoen euro 
beschikt. In Gent zijn een goede 400 onderzoekers aan het werk.

Dezelfde medewerker verduidelijkt dat het VIB zich uitsluitend met 
strategisch fundamenteel onderzoek bezighoudt, maar dat het dit wel 
combineert met een actief  technologietransferbeleid. Het fundamenteel 
onderzoek kan de basis vormen voor nieuwe maatschappelijke en industriële 
toepassingen. De ontdekkingen van VIB worden beschermd via octrooien. 
Via een licentiebeleid kunnen bedrijven die uitvindingen omzetten in nuttige 
producten of toepassingen.

Tijdens de rondleiding van de Argentijnse delegatie werd vooral gefocust op 
wat biotechnologie kan bijdragen tot de productie van landbouwproducten en 
biobrandstoffen. De delegatie genoot het zeldzame voorrecht om uitleg te 
krijgen in de serres zelf.



Haven van Gent en Ghent Bio-Energy Valley

Tijdens de rondvaart op de Jacob Van Artevelde kreeg de delegatie uitleg van 
de heer Peter Mortier, adjunct-directeur van het Havenbedrijf, van de heer 
Daniël Matthys, general manager van Eurosilo en van een 
vertegenwoordigster van Ghent Bio-Energy Valley.

De vertegenwoordigster van GBV legde uit dat de Haven van Gent de ambitie 
heeft om op termijn over de grootste biobrandstoffencentrale van heel 
Europa te beschikken. De grootste troef van GBV is dat het productieproces 
er volledig geïntegreerd is: alle bedrijven uit de productieketen staan met 
elkaar in verbinding.


